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 DDD (damesmiddag) 
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Redactioneel  

Zomerse gedachten 

Toen deze tweede Teeshot van 2023 bij u op de 

mat viel, dacht u natuurlijk: “He? Dat is vroeger 

in ’t jaar dan normaal, toch?”, net zoals u waar-

schijnlijk bij de Teeshot in april dacht “He? Die 

is toch kleiner dan anders?”  

Nee? Het zij u vergeven. In tegenstelling tot wat 

Peter Maathuis vreesde, is het bijna niemand 

opgevallen dat we een kleinere Teeshot in de 

bus kregen dan we gewend waren. Had te ma-

ken met de bezorgtijd en zo. Over het formaat 

van deze Teeshot ben ik bij het schrijven van dit 

stukje nog in het ongewisse, overigens net als 

over de hopelijk mooie zomerse foto die de om-

slag gaat sieren. 

Wat ik u wel kan vertellen, is waarom we een 

paar weken vroeger uitkomen dan normaal: dat 

komt door het Valkenswaardse Power Event. 

Hierover leest u meer verderop in deze Teeshot. 

Wellicht bent u al het een en ander op de site 

tegengekomen – of heeft u zich zelfs al inge-

schreven voor de wedstrijd van 22 september. 

Doen, hoor! 

In de Vaatwasser van Hans kunt u lezen over de 

diverse wedstrijden die dit jaar al hebben 

plaatsgevonden; momenteel is de zomercompe-

titie in volle gang. Voor deze wedstrijd is veel 

belangstelling. De VGC matchplay- en stro-

keplay-kampioenschappen leiden helaas een 

zieltogend bestaan – de vier woensdagen in juli 

en augustus daarentegen zijn met 12 teams 

goed gevuld. Ik hoop op een hoge klassering 

voor team Gea, maar het is maar de vraag of de 

teams van Louis, Jeanne, Kees vd H, Nolly, 

Toon, Will, Toos, Martin, Ad, Kees R en John dat 

zullen laten gebeuren. 

Ondertussen vordert de zomer gestaag. Om ons 

heen wordt het allengs stiller, veel buren ver-

trekken op vakantie. Wij zijn al geweest, in juni, 

voordat de bloedhitte toesloeg in Zuid-Europa. 

Wie had dat gedacht, dat ik ooit een koele Ne-

derlandse zomer zou gaan waarderen? Helaas 

gaat de koelte nu ook gepaard met regen, daar 

word ik weer minder blij van, zeker als er nat-

tigheid wordt voorspeld voor woensdag, als er 

weer 24 holes gelopen moeten worden. Ja, de 

mens lijdt het meest van het lijden dat hij 

vreest, ik weet het! 

Dus toch maar weer vakantieplannen maken, 

want “vakanties maken mensen gelukkig. Door 

verandering van omgeving worden je hersenen 

gestimuleerd. Ze moeten immers hun automa-

tismen loslaten”. Net in de krant gelezen. Kijk, 

dat is nieuws waar ik blij van word en bij dezen 

graag even met u deel. Dus als u mij mist op de 

golfbaan eind augustus, begin september: denk 

dan ‘zij is gelukkig op vakantie’ voordat u af-

slaat. Wie weet wordt het een parretje, of nog 

leuker, een birdy. 

Veel succes - maar vooral veel 

plezier de rest van deze zomer 

op uw eigen vertrouwde, nu 

lekker rustige golfbaan. 

 

   Karin Wensink 

 

Water op hole 5 en hole 6 
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Van de voorzitter 

Beste medegolfers, 

Het is weer tijd u mee te ne-

men in de laatste ontwikkelin-

gen in onze golfclub. 

Het aantal leden neemt weer 

langzaam toe de teller staat nu 

op 397 met nog enkele perso-

nen in de pijplijn. Blijft u aub 

de VGC promoten bij uw vrien-

den en kennissen: we kunnen nog steeds nieu-

we leden gebruiken. 

Onze financiële situatie is prima voor de komen-

de jaren, maar blijft natuurlijk afhankelijk van 

ons ledenbestand en hoe de toekomstige huur-

kosten bij de gemeente, die weer sterk afhanke-

lijk zijn van de inflatie, zich verder ontwikkelen. 

 

Het project individueel betalen loopt af en er zal 

nu geëvalueerd worden hoe het is gegaan en 

door de leden ervaren en of we hier wel of niet 

mee doorgaan. Ik ben benieuwd. 

 

Ten aanzien van onze baan is ook heel wat te 

melden. 

Er zijn twee waterhindernissen aangelegd op 

hole 5 en 6 die weliswaar nog moeten worden 

aangeplant maar die soms al wel in de weg lig-

gen. 

De green van de nieuwe hole 8 ziet er al heel 

goed uit en de verwachting is, dat we die over 

niet al te lange tijd in gebruik gaan nemen. 

De baancommissie heeft een plan gemaakt om 

op een aantal plaatsen in de baan de dropping-

zones en de out of bounds grenzen aan te pas-

sen. Dit is nu onderwerp van gesprek tussen het 

bestuur en de betreffende commissies. 

Er is een verzoek van VV Valkenswaard om ver-

lichting aan te leggen op de holes 1,2 en 9 om 

daar ook ‘s avonds te kunnen gaan trainen. Wij 

hebben de gemeente laten weten, dat wij daar 

niet blij van worden en liever zien dat er een 

andere oplossing wordt gevonden voor het trai-

ningsprobleem. Hierover komt meer duidelijk-

heid aan het einde van het jaar. 

 

Een ander project ten aanzien van de regels en 

etiquette loopt gestaag door en langzamerhand 

kunnen we verbeteringen in de baan zien maar 

er is nog heel veel te doen. 

De clubkampioenschappen matchplay zijn dit 

jaar helaas weer niet doorgegaan omdat er te 

weinig deelname was. Het bestuur en de wed-

strijdcommissie zijn samen aan het bekijken hoe 

we op een of andere manier nieuw leven kunnen 

blazen in het fenomeen clubkampioenschappen, 

omdat het op de huidige manier niet echt blijkt 
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te werken. 

Omdat ik zelf helaas niet aanwezig kon zijn op 

onze jaarlijkse vrijwilligersdag wil ik hierbij toch 

nog al onze vrijwilligers bedanken voor hun be-

langeloze inzet bij het wel en wee van onze ver-

eniging. Laten we ons allemaal realiseren dat, 

als zij er niet waren, wij als golfclub er ook niet 

meer zouden zijn. Dus houden jullie het goede 

werk allemaal zo lang mogelijk vol; tegen de 

overigen zou ik willen zeggen: “Doe op tijd en 

als het kan ook iets voor uw club; er is altijd 

aanvulling nodig.” 

Als laatste wil ik graag aandacht vragen voor 

een unieke actie binnen onze vereniging. De ac-

tie “Samen tegen Kanker” waarover u hieronder 

meer leest. 

Schrijf u in en doneer het is voor een heel goed 

doel! 

Rest mij u een fijne vakantie toe te wensen en 

natuurlijk veel golfplezier in goede gezondheid 

op onze baan of andere banen. 

 

Frank Smulders 

 

Samen tegen Kanker 

Stichting Samen tegen Kanker Valkenswaard 

organiseert het POWER EVENT, waar beweging, 

verbinding en saamhorigheid centraal staan. In 

het weekend van 22-24 september 2023 gaan 

wij weer samen strijden tegen kanker op het 

AVV-terrein, Sportpark Den Dries in Valkens-

waard 

Om nog meer betrokkenheid in Valkenswaard en 

omliggende gemeenten te krijgen en hiermee 

nóg meer mensen aan te spreken, wordt het 

evenement dit jaar wat breder opgezet dan 

voorheen. Op vrijdagavond 22 september wordt 

gestart met een muzikale avond. Op zaterdag 

23 en zondag 24 september is er de wandeles-

tafette waar de deelnemers in teams maar liefst 

24 uur achter elkaar wandelen. De lopers lossen 

elkaar hierin af, zodat uit elk team altijd iemand 

op de baan rondjes loopt. Iedereen is welkom 

om te kijken op dit bijzondere evenement. 

Wij als golfvereniging op het sportpark Den 

Dries zijn gevraagd om aan te sluiten bij dit eve-

nement. Natuurlijk willen wij meedoen aan dit 

prachtige doel Samen tegen Kanker. De VGC 

wil op 22 september met een golfdag, een mooi 

bedrag ophalen om dit te kunnen schenken aan 

het goede doel. De VGC zal de opbrengst van 

deze dag verdubbelen en hopelijk kunnen wij zo 

op zondag 24 september aan de stichting Samen 

tegen Kanker een mooi bedrag overhandigen.  

 

Om 24 uur achter elkaar golf te spelen met een 

aantal teams vonden wij, gezien de gemiddelde 

leeftijd van ons ledenbestand, een brug te ver 

gaan. Wel organiseren wij op vrijdag 22 septem-

ber de gehele dag golf. De inschrijving gaat 

via de wedstrijd-site van onze club. Zowel in de 

ochtend als in de middag start een wedstrijd - 

afhankelijk van het aantal inschrijvingen. U kunt 

dit volgen op onze website. Deze dag is zowel 

voor dames als heren. U kunt ook een introduce

(e) van een andere vereniging uitnodigen. De 

inschrijfkosten voor leden zijn 5 euro per per-

soon en 10 euro voor introducees. Eenmalig 

komt de VVMM wedstrijd voor deze dag te ver-

vallen.  

 

Inschrijven kan vanaf 1 augustus a.s. 

Voor de start kunt u genieten van een stuk vlaai 

met koffie.  

Godfried de Vocht, de bakker aan de Leenderweg 

in Valkenswaard sponsort de vlaai.  

 
In de twee weken voorafgaand aan deze golfdag 

plaatsen wij een grote collectebus in de hal van 

ons clubhuis. Leden die niet aan de wedstrijd 

meedoen kunnen vrijblijvend een bedrag in deze 

bus doneren of een bedrag online overmaken 

aan de penningmeester onder vermelding van 

“Samen tegen Kanker”. 
 

Wij proberen vooral leden die normaal niet of 

weinig wedstrijden in clubverband spelen te mo-

tiveren om met deze speciale wedstrijd, voor een 

goed doel, mee te doen. Voor de leden die nor-

maal op vrijdagochtend golfen: schrijf in, want 

de baan is deze morgen bezet. 
 

Kanker is een vervelende ziekte die ons allemaal, 

uit het niets, kan treffen. De impact op jouw le-

ven en dat van je naasten is erg groot. Onder-

zoek naar de oorzaken, voorkoming van de ziekte 

en de behandeling kosten veel geld.  

 

Dus: schrijf in en nodig iemand uit voor deze dag 

via onze website VVMM vrijdag! 
 

Toon van den Berg 

Carien Baudewijns  
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Op bezoek bij Toon van den Berg  

Toon van den Berg is een van de drie nieuwe 

leden van het bestuur van de Valkenswaardse 

Golfclub. Als ik hem vraag of ik hem voor de 

Teeshot mag interviewen, is hij direct bereid om 

mij te ontvangen. En als ik ’n weekje later aan-

bel bij Toon en Elly heeft hij zijn huiswerk al ge-

daan en overhandigt hij mij 2 A4’tjes met aante-

keningen. Door allerlei activiteiten zijn we ge-

noodzaakt ons gesprek te ‘proppen’ in anderhalf 

uur, vlak voordat we allebei deelnemen aan de 

1e ronde van de zomerteamwedstrijden.  

Toon en Elly wonen al 

26 jaar in hun prachtig 

ingericht huis aan de 

Laurier. Zij hebben dit 

huis zelf laten bouwen. 

We lopen door naar het 

terras met uitzicht op 

de tuin. Ik geniet van 

hun mooie tuin en moet 

moeite doen om niet 

jaloers te worden. (Bij 

ons staat de tuin vol 

met speeltoestellen en 

een zwembadje met gras en zand, dus vuil wa-

ter, te wachten op de volgende logeerpartij van 

kleine kleinkinderen.) Volgens Toon kost zijn 

tuin echt niet zoveel tijd en werk als ik denk. 

Dus ik concludeer dat Toon heel efficiënt te werk 

gaat. 

Toon is in Boxmeer geboren op 22 januari 1949 

als 4e van 7 kinderen. In Boxmeer speelde hij, 

net zoals alle kinderen in die tijd, gewoon en 

onbekommerd op straat. Na mulo-a en -b, deed 

hij ook lts timmeren. In die tijd leerde hij zijn 

vrouw Elly kennen. Zij is de oudste van 9 kin-

deren en woonde ook in Boxmeer.  

Toons eerste job was bij de HAL (Holland-

Amerika Lijn) in Rotterdam, op de passagiers-

boot SS Rijndam. Op 19-jarige leeftijd moest hij 

in dienst. Na zijn diensttijd ging hij werken bij 

de Stork fabrieken in Boxmeer, bij een groot 

metaalbedrijf, in de financiële sector (nacal-

culatie, budgettering en boekhouding). Toon 

studeerde verder via de avondschool, behaalde 

zijn SPD diploma, en werkte als financieel con-

troller bij Stork PMT, als interne accountant en 

later Hoofd Algemene Zaken bij de ING Bank in 

Eindhoven.  

“We wonen al 34 jaar met veel plezier in Val-

kenswaard”, vertelt Toon. “Het is een prachtige 

gemeente met veel voorzieningen en het sport-

park Den Dries is op loopafstand. We hebben in 

Boxmeer 2 kinderen gekregen, dochter Feike en 

zoon Tom. Feike woont hier in Valkenswaard. 

Tom heeft zich gevestigd in Thailand, Ja, het is 

héél ver weg… We hebben 3 kleinkinderen, 

waarvan er één in Valkenswaard woont. Hij is 

16 dus speelt niet meer in de tuin, maar speelt 

fanatiek en op hoog niveau basketbal.” 

Toon heeft altijd veel gesport, voetbal, volley-

bal, zwemmen, waterpolo, windsurfen, tennis en 

hardlopen. “Op mijn 42e begon ik met golf. Golf 

en hardlopen doe ik nog steeds met veel plezier. 

Nee, halve en hele marathons doe ik niet meer, 

maar tijdens het hardlopen bedenk ik vaak crea-

tieve oplossingen of ludieke ideeën hoe ik iets 

moet aanpakken…  

Elly en ik waren al enkele jaren lid van VGC. In 

die tijd was er sprake van uitbreiden naar een 

volwaardige 9 holes baan. Maar toen de ge-

meente dat blokkeerde, werden we lid op Ha-

viksoord in Leende. Ik wilde meer “uitdaging.” 

Nu, na 26 jaar lidmaatschap op Haviksoord, zijn 

Toon en Elly weer terug gekomen naar ‘het nest 

in Valkenswaard’, zoals Toon VGC noemt. “Op 

Haviksoord maakte ik deel uit van een gezellige 

groep van ongeveer 18 mannen, maar helaas 

viel die groep door omstandigheden, ziek wor-

den of overlijden uit elkaar. En nu golfen we 

met veel plezier hier om de hoek. De binding en 

gezelligheid en de vele vrijwilligers maken de 

VGC uniek. In de loop van de tijd is de baan 

veel veranderd en veel mooier en uitdagender 

geworden.”  

Vorig jaar werd Toon onze clubkampioen stro-

keplay en hij moet dit jaar zijn titel verdedigen.  

En zo komt het gesprek op deelnemen (of ei-

genlijk voor de meeste leden: niet-deelnemen) 

aan clubkampioenschappen. “Het is een maat-

schappelijk probleem. Bij heel veel golfclubs zijn 

er te weinig deelnemers om clubkampioen-

schappen door te laten gaan. Het is echt niet 

alleen bij ons een probleem. We moeten een 

nieuwe manier vinden, zodat het weer voor veel 

leden leuk is om deel te nemen. Dus we gaan 

het dit jaar proberen met twee soorten reken-

systemen. Misschien moeten we het ‘gender’ 

kampioenschappen noemen en dus vrouwen en 

mannen gemixt laten spelen…” Elly vult het ge-

sprek aan: “Toon is aan het werven voor de 

strokeplaywedstrijden op 5 en 6 augustus en 

ook voor de wedstrijden ‘Samen Tegen Kanker’ 

op 22 september.” Toon is al enthousiast aan 

het regelen en organiseren met betrekking tot 

‘Samen Tegen Kanker’. De deelnemers worden 

ontvangen met koffie of thee en vlaai. De vlaai 

heeft al hij geritseld bij een bevriende bakker. 

Toon is afgelopen jaar toegetreden tot het be-

stuur van VGC en is vice-voorzitter. Hij heeft 

(nog) niet een precies omschreven taak maar 
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 houdt zich bezig met specifieke onderwerpen. 

Op mijn vraag of hij een missie heeft, schreef 

hij op zijn A4’tjes: “Ik wil proberen een betere 

wereld na te laten. We reizen en consumeren 

teveel. (Ja, ik heb makkelijk praten, want dat 

heb ik ook gedaan, maar nu probeer ik dit beter 

te doen).” En dit brengt ons gesprek natuurlijk 

op de huidige proef van eigen consumpties be-

talen in het clubhuis. Toon maakt zijn mening 

niet bekend maar suggereert dat het wel een 

systeem is, waarbij er minder gedronken wordt, 

wat dus eigenlijk gezonder is voor ons, leden. 

Dit past wel in het straatje van minder consu-

meren.  

Punt 2 op Toons lijstje van missies is: aardig 

zijn voor elkaar. En het laatste punt is: blijven 

bewegen. Daar is golf en met name onze baan 

helemaal geknipt voor.  

We zitten met z’n drieën aan de lange tafel op 

het terras. Af en toe vult Elly Toon aan. Zo ver-

telt Elly op enig moment, dat ze iedere donder-

dag het huis schoonmaken. “Met Arbeidsvitami-

nen op de achtergrond begint Toon rechts in de 

slaapkamer, en ik begin aan de andere kant in 

de keuken. Zo werken we poetsend en swingend 

elkaar tegemoet. En dan roept een van ons 

‘koffie?’ en dan pauzeren we om samen koffie te 

drinken”. 

Zou dat ook een van die ludieke 

ideeën zijn, die Toon bedacht 

heeft tijdens het hardlopen, 

vraag ik me later af.  

 

Gea Bloemen 

 

Laatste nieuws: GEEN waterhindernissen 

bij de VGC 

Wat lees ik hier? Komen er geen waterhindernis-

sen bij de VGC? En al dat gegraaf dan op hole 5 

en 6, zo hoor ik u denken, waar is dat dan goed 

voor? Is dat gegraaf soms een ideetje van de 

leden uit het Gegraaf? Nee, zonder verder in de 

materie te willen graven, het antwoord is even 

simpel als moeilijk te onthouden. Sinds 2019 

bestaan er geen rode waterhindernissen meer 

op golfbanen. We hebben alleen nog rode en 

gele hindernissen. Het gebruik van gele hinder-

nissen wordt vanuit de NGF ontmoedigd. Waar-

om? Daar heb je maar twee ontwijkopties en de 

praktijk leert dat golfers graag over zoveel mo-

gelijk ontwijkopties beschikken en daarbij het 

onderscheid tussen rood (3 opties) en geel (2 

opties) in de praktijk vaak per ongeluk verge-

ten. Bij de VGC maken we het relatief gemakke-

lijk. En dus krijgen wij rode hindernissen op hole 
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5 en 6 en op nog een aantal plekken elders op 

de baan. Bijvoorbeeld om te gebruiken voor 

stukken van de baan waar je je bal moeilijk kunt 

vinden. Goed voor de doorstroming in de baan. 

Het speelt ook sneller als je de regels kent, dus 

bij deze even een opfriscursus. 

 

Rode hindernis en provisionele bal 

Oei, je bal vliegt direct al richting de hindernis. 

Je weet niet zeker of die erin ligt. Er is daar ook 

wat rough in de buurt. De buiten de baan grens 

is daar ook dichtbij. Mag je een provisionele bal 

slaan? Als je bal mogelijk verloren is buiten de 

hindernis of buiten de baan ligt mag je een pro-

visionele bal slaan. Als het bekend is of prak-

tisch zeker dat je bal in de hindernis ligt dan 

mag het niet. Heb je een provisionele bal gesla-

gen en vind je je oorspronkelijke bal niet binnen 

3 minuten in of buiten de hindernis, dan wordt 

je provisionele bal de bal in het spel tenzij je 

binnen die 3 minuten tot de conclusie gekomen 

bent, dat het praktisch zeker is dat je bal in de 

hindernis verloren is. In dat geval moet je je 

provisionele bal opgeven en het spel vervolgen 

door de hindernis te ontwijken. 

Wanneer ligt je bal in de rode hindernis? 

Als enig deel van de bal in of boven de grens 

van de hindernis ligt, ligt die in de hindernis. 

Nu is het niet altijd even duidelijk waar de grens 

precies loopt. Wat dan? De grens van de hinder-

nis volgt tussen de paaltjes de natuurlijke of 

door het ontwerp bedoelde loop van de hinder-

nis. Het is dus niet een rechte lijn tussen de 

paaltjes. Het is in geval van twijfel aan de speler 

om in alle redelijkheid te besluiten of de bal in 

de hindernis ligt. 

Wat mag er allemaal wel en niet bij een rode 

hindernis?  

Je mag losse natuurlijke voorwerpen aanraken 

en wegnemen. Je mag je club grounden. Ook 

een oefenslag doen, zelfs als je daar onderdelen 

van de hindernis bij raakt. Maar er zijn twee be-

langrijke verschillen met het algemene gebied. 

Je mag je bal niet onbespeelbaar verklaren als 

die in een hindernis ligt. Je krijgt geen vrije drop 

voor een ingebedde bal en ook mag je geen 

vaste obstakels zonder straf ontwijken. 

Als je je bal dus niet wilt spelen zoals die ligt, 

moet je gebruik maken van één van de ontwijk-

opties. 

Ontwijkopties bij rode hindernissen?  

Alleen als de bal in de hindernis ligt of verloren 

is in de hindernis mag je de onderstaande ont-

wijkopties gebruiken. Het moet hierbij bekend of 

praktisch zeker zijn dat de bal in de hindernis is. 

Hierbij telt het oordeel van de speler, die daarbij 
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wel gebruik moet maken van alle informatie die 

hij of zij redelijkerwijs kan verkrijgen uit mede-

spelers of onderzoek ter plekke zonder daarbij 

het spel op te houden. 

 

Je hebt 3 mogelijke keuzes om met één straf-

slag je bal of een andere bal te droppen. 

Optie 1: op de plaats waar vandaan je het laat-

ste hebt gespeeld (slag en afstand) 

Voor optie 2 en 3 moet je bij benadering het 

punt X vaststellen, waar de bal het laatst de 

grens van de hindernis heeft gepasseerd. Bij 

benadering betekent dat de speler dit in alle re-

delijkheid mag schatten. 

Optie 2: Binnen een clublengte van een referen-

tiepunt dat gelegen is op een lijn door de vlag 

en punt X recht naar achteren en buiten de hin-

dernis. Sinds 2023 heb je niet langer een halve 

cirkel, maar een complete cirkel van een club-

lengte rondom het referentiepunt wanneer je 

ergens op de baan en dus ook in de hindernis op 

een lijn naar achteren ontwijkt. Het referentie-

punt is de plek waar je je bal voor het eerst de 

grond raakt wanneer je op deze lijn probeert te 

droppen. 

Optie 3: In zijwaartse richting binnen 2 club-

lengten van X en niet dichter bij de hole.  

Daarbij moet je bal buiten de grens van de hin-

dernis tot stilstand zijn gekomen, maar mag je 

zelf wel in de hindernis staan om te spelen. 

 
 

Rode hindernissen en verboden speelzones 

Zijn de paaltjes rood met groene koppen, dan is 

de rode hindernis tevens een verboden speelzo-

ne. 

Tenzij in de plaatselijke regels anders vermeld, 

mag je de zone wel betreden om je bal te zoe-

ken of op te halen, maar je mag niet vanuit dit 

gebied spelen en er ook niet in staan om te spe-

len. 

Ligt je bal in deze hindernis dan moet je die vol-

gens de hindernis ontwijken. 

 

 

 

 Rob Derksen 

 Regelcommissaris 

 

 

 

 

 

 

Genoeg stof voor een jongensboek... 

Of: opgroeien op de Eindhovense Golf. 

 

Ik weet niet of jij, mijn beste lezer(es), je kunt 

verplaatsen in het sociale beeld van Nederland 

uit de jaren ’40 of ’50. Ik was bijvoorbeeld toen 

een jongetje dat ‘s zondags rondliep in een plus-

four, een broek die oneerbiedig ook wel 

“drollenvanger” genoemd werd. Mijn zussen la-

zen boeken als bijvoorbeeld “Stijfkopje”. Hebt u 

dat beeld voor ogen? Dan kunt u zich wel voor-

stellen hoe groot de kloof was tussen mij, een 

telg uit een middenstandsgezin, en “Het Hoog”. 

Ik fietste heel soms vanuit Stratum richting Bel-

gische grens en kwam dan voorbij de Eindho-

vensche Golf. Het bord “verboden toegang” irri-

teerde me toen al hevig en ik ben toen eens af-

gestapt om te kijken wat daar nu eigenlijk lag. 

Ja, maar een paar meter want wie weet kreeg ik 

anders met de “pliesie” te maken. Wat zag ik? 

Een grote wei met in de verte een mooi huis. Ik 

voelde wel dat ik daar niets te zoeken had, laat 

staan dat ik me kon voorstellen dat daar kin-

deren woonden.  

Toch was dat zo en toen ik 

hoorde dat André Stevens, 

sinds enige tijd lid van on-

ze VGC, daar was opge-

groeid en dat hij uitste-

kend kon vertellen was 

het allemaal niet moeilijk 

meer en heb ik André ge-

vraagd om eens te vertel-

len hoe dat nou was om 

daar achter een bordje 

met “verboden toegang” te leven. Het werd een 

van de leukste interviews die ik ooit heb afgeno-

men. 

André was de zoon van “Jan en Marie van de 

golf”, zoals de mensen in het dorp hen noem-

den. Hij had drie broers en één zus. Vader Jan 

was de Golfpro en moeder deed naast het eigen 

huishouden ook huishoudelijke zaken in het 

clubhuis. Het gezin werd later uitgebreid door de 
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komst van onze pro Ger, een volle neef, toen die 

daar een deel van zijn opleiding kreeg en als 

vijfde zoon gewoon in het gezin meedraaide. An-

dré heeft daar dertig jaar gewoond. Met een ge-

zin van 7 of 8 personen kon je moeilijk spreken 

van saaiheid, temeer omdat er ook buren waren, 

van wie de namen met ontzag en eerbied wer-

den uitgesproken: leden van de familie Philips, 

Otten en van Riemsdijk, die ook weer kinderen 

hadden. Maar voor de gewone kinderen uit het 

dorp was en bleef het toch een klein feestje als 

ze mochten komen spelen. Dat er toch een 

scheidslijn bestond staafde André door te vertel-

len dat ze soms gingen vechten met de jongens 

uit het dorp bij wat nu de afslag van 18 is. Aan 

de andere kant van de omheining staat de ste-

nen bank met de herinnering aan het geschenk 

van de lap grond door de Familie Philips aan de 

gemeente Valkenswaard. Maar dat vechten was 

heel leuk, vertelt André terwijl zijn ogen glim-

men bij die herinnering. Mij deed het denken 

aan de gebroeders Beekman en hun buurkind 

Hendrik van Ham van Toon Kortooms… De aan-

voerder van de “vijand” was Frans Engelen met 

wie hij tot op de dag van vandaag nog steeds 

goed contact heeft! 

Maar eigenlijk was het verdere leven op de Golf 

heel gewoon. De kinderen gingen gewoon naar 

school in het dorp, maar toch was er iets wat bij 

andere kinderen niet voorkwam: ze speelden 

golf! Wij voetbalden, maar golf kwam niet in ons 

vocabulaire voor. Daar was het anders: vader 

had voor iedere zoon golfclubs op maat ge-

maakt. Nee, niet voor het meisje: de emancipa-

tie was op de golf nog niet erg gevorderd. Maar 

André speelde iedere dag minstens negen holes. 

André is iemand die met allerlei soorten mensen 

een vlot praatje kan maken. Dat heeft hij in zijn 

jeugd óók wel geleerd van de mensen die hij op 

de golf tegenkwam. Je struikelde er bij wijze van 

spreken over BN-ers: of het nu leden van het 

koninklijk huis, captains of industrie, acteurs of 

leden van de regering waren: alles kon je er te-

genkomen. Dan leerde je niet alleen praten met 

de Valkenswirdse mens maar ook met “Het 

Hoog” zoals wij knurften dat noemden. Er was 

trouwens nog iets wat bijdroeg aan deze ontwik-

keling: Vader Stevens hees zijn zoons regelma-

tig in een rode smoking om ze te laten optreden 

als obers tijdens de vele feesten die op de golf 

gevierd werden. Dan werden natuurlijk heel an-

dere dingen gevraagd dan tijdens het leven van 

alledag. Een en ander droeg natuurlijk ook bij 

aan verhoging van het zakgeld, waaraan soms 

ook vriendjes uit het dorp mochten meedoen. 

“Wij gingen vroeger nooit met het hele gezin op 
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green zal worden gebruikt als “nursery” voor 

het onderhoud van de andere greens. 

De verplaatsing van de lichtmasten in verband 

met de overgang naar Led-verlichting op hole 8 

is helaas nog niet geëffectueerd. Het is moeilijk 

afspraken te maken met het bedrijf dat dit moet 

doen. 

De waterhindernissen op hole 5 en 6 zijn inmid-

dels een feit. Deze al niet gemakkelijke holes 

zijn daardoor nog uitdagender geworden. 

 

We onderzoeken waar rode hindernissen in de 

baan het spel sneller kunnen maken. We ver-

wachten hierover op korte termijn meer duide-

lijkheid te kunnen geven. Ook wat betreft de 

dijk tussen hole 5 en 6.  

 

Kortom, verschillende aanpassingen die onze 

baan aantrekkelijker maken voor onze leden. 

 

Mede namens de leden van de 

baancommissie, 

Toon Wijnen, Frans Smits, John 

Grijseels en Dammie Janssen. 

 

   Ad Strijbosch 

 

vakantie” vertelde André. Altijd in twee groepen, 

de vader met de zoons en moeder met de klein-

tjes. The show must go on nietwaar? Ik denk dat 

vader en zoons altijd wel ergens in de buurt van 

een golfbaan die tijd doorbrachten want hoe is 

het anders mogelijk dat maar liefst drie van zijn 

zonen óók golfpro zijn geworden: Henk in Portu-

gal, Wim† op de Gelpenberg en Jan† op de Goe-

se. Zou daar enige vorm van dwang bij zitten? 

André ontkent dat krachtig. Letterlijk zei hij: ”als 

alle kinderen zo’n jeugd als wij gehad hadden 

zou het er op de wereld hel anders uitzien”. 

Het gezin Stevens woonde in het “kleine huis” 

dat recht tegenover de oude ingang staat. Maar 

het begrip “wonen” moet toch even uitgelegd 

worden. Eten en drinken gebeurde in het club-

huis net als het douchen. Slapen deed men in 

het “kleine huis”, al moest je daarvoor de voor-

deur uit en achterom de trap op. 

Hoe ziet/zag André’s golfleven er uit? Hij begon 

natuurlijk op de homecourse en heeft 10 jaar op 

de Kempensche gespeeld. Daar ontstond zijn 

langjarig clubje met Ad van Ham, Wim van Door-

ne, Wil Willems, Ton Tervoort en Manuel Ver-

sluis. Dat clubje noemde zich “de Sandwichclub” 

omdat één van hen (André?) het woord 

“sandwedge” niet goed kon uitspreken. Hij is ja-

renlang met hen 1 week per jaar naar Estepona 

of Marbella gegaan en heeft daar gruwelijk veel 

plezier gehad. Sinds hij, Ad van Ham en Leo Mik-

kers bij ons lid zijn, spelen ze tweemaal in de 

week. Maar helaas heeft Ad door artrose moeten 

afhaken. 

Ik heb zelden zoveel plezier ge-

had in een interview en ik zeg 

dan ook heel gemeend: André 

hartstikke bedankt! 

 

Ben Thijssen 

 

 

Nieuws van de baancommissie 

Op de valreep kwam nog wat informatie over on-

ze baan binnen, die we u niet willen onthouden. 

 

Er is veel gebeurd de afgelopen maanden. Hole 8 

is bijna speelklaar. Als de netten van de ballen-

vanger hangen, kan de afslagmat worden ver-

plaatst. Dan kunnen we de hole in gebruik ne-

men. 

Ook moet het net van de ballenvanger op 4 nog 

vervangen worden door de verplaatsing van deze 

ballenvanger. Nu staat alles wel mooi symme-

trisch.  

Wij zullen een her-rating aanvragen omdat hole 

op 8 bijna 10 meter langer is geworden. De oude 
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deeld ten koste van de leden. Bovendien had 

Piet intussen ook te maken gekregen met ernsti-

ge fysieke klachten. Twintig jaren zonder golf 

volgden en nu is hij weer begonnen. En wel van-

af zero. Dus opnieuw een handicap zien te krij-

gen, wat lessen bij Ger en hij is weer terug. 

Maar het duurde allemaal wel lang vond hij. 

Maar bevalt het bij ons? “Zeker wel” is het ant-

woord en vooral de vrijdagmiddag is hem heel 

goed bevallen. Geen druk meer en vooral gezel-

ligheid, dat is voortaan zijn motto. Hij weet dat 

des te beter te waarderen, omdat hij ook nog 

niet lang geleden corona heeft gehad wat zijn 

fysieke kracht volkomen sloopte. Maar nu is het: 

carpe diem en een lekker biertje. Doorgaan zo, 

Piet! 

 

Ben Thijssen 

 

Vaatwasser 

Zo, we zijn aangeland in april 2023. 

Lege pagina. Wat ga ik nu weer schrijven? Geen 

idee! Maar er zullen nog best wat wetenswaar-

digheden over de VGC te melden zijn of over golf 

in zijn algemeen. 

 

Dames vragen Heren 

De uitzonderlijke wedstrijd van de DDD. Immers 

heren mogen meedoen. Natuurlijk is dit een ge-

weldig gezellige wedstrijd. 60 deelnemers, 

greensome, buffet van Peking. En prijzen: De 

aanmoedigingsprijs ( bij de heren beter bekend 

als Poedel) De 25 ste en de 15de plaats. En dan 

natuurlijk plaats 2 en 1. 

Blijkbaar doen ze bij de DDD niet aan plaats 3. 

Verder waren er de longest, 

de neary en second neary.  

 

Hierbij de uitslag: aanmoe-

digingsprijs voor Maike de 

Luy met Theo Vos. 

 

 

 

Plaats 2 voor Maria Van 

Velthoven met Peter Ver-

berne. 

 

 

 

 

En de winnaars: Maria 

Tak met Ton Schaffer. 

Allen: Van Harte Profi-

ciat! 

Kennismaking met Piet van Aken 

Via Welschap, Gendersteijn, vele buitenlandse 

banen (Alhaurin!) naar onze VGC 

 

Dit is heel kort samenge-

vat de golfweg van Piet 

van Aken naar onze club. 

”Ja en?” zullen jullie mis-

schien zeggen. Nou, ik 

heb zeker een uur naar 

Piet zitten luisteren en 

vind dat ik jullie dat alle-

maal niet mag onthou-

den. 

Piet, die in Valkenswaard 

is geboren maar nu in 

Eersel woont, startte met 

golfen op Welschap waar hij les kreeg van Ger 

Jeurissen, onze pro. Dat ging lang goed tot er 

binnen het groepje ondernemers waar Piet mee 

speelde, het plan groeide om in Veldhoven een 

baan te gaan ontwikkelen. Toen ik dat hoorde, 

dacht ik dat er nu een reeks opsommingen zou 

volgen over alle beren die ze op de weg naar re-

alisatie zijn tegengekomen. “Nou nee” was het 

antwoord van Piet op mijn vraag daarnaar. “Dat 

is allemaal heel soepel gegaan, niks geen verve-

lende dingen van bijvoorbeeld gemeentelijke zij-

de en nauwelijks vertraging”. Grote ogen van 

mijn kant want ik heb wel eens anders gehoord! 

Blijkbaar was de financiële onderbouwing door 

het groepje ondernemers zo goed, dat de beren 

vanzelf verdwenen. Piet werd vervolgens voorzit-

ter van de vereniging en heeft die functie jaren-

lang vervuld. 

Op zijn reizen heeft Piet de kans gehad om op 

talloze banen in Europa en daarbuiten te spelen. 

Op mijn vraag naar de moeilijkste baan waarop 

hij ooit gespeeld had zei Piet dat dat de baan in 

Spanje was die Alhaurin heette en misschien nog 

wel zo heet. Ik wilde wel eens weten waar de 

moeilijkheid dan in zat en toen hij me dat vertel-

de, heb ik hem heel ongelovig aan gekeken. Hij 

vertelde me dat de hele baan – fairways en 

greens – afliep. Je moest dus elke bal hoger spe-

len dan het doel! Volgens Piet ”een hel”. Dan 

denk ik - prutser eerste klas – heel hooghartig: 

het moet niet gekker worden! Gevraagd naar de 

leukste ervaring vertelde Piet dat hij op een 

schitterende baan in de Dominicaanse Republiek 

(waar een caddy verplicht was!), bij een mooie 

waterhindernis stond met veel waterlelies. Tus-

sen die waterlelies dook plotseling een zwart 

koppetje van een jongetje op die Piet zijn balle-

tje best wilde opduiken. “Ik zie het nog voor me” 

zei Piet lachend. 

Piet heeft jarenlang met zijn groepje onderne-

mers op Gendersteijn gespeeld, totdat er green-

feeërs werden toegelaten. Niet alleen hij, maar 

ook andere leden van de vereniging hadden toen 

de indruk, dat de greenfeeërs werden bevoor-
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weldig was 

het niet. Maar 

dat had hij 

zelf al gezegd 

voor de uit-

slag. De grote 

beker ging 

naar Lenie de 

Vries. Toon 

Wijnen werd 

tweede en 

Jacqueline Slagter eindigde als derde. Weer een 

mooie wedstrijd. Met dank aan alle vrijwilligers 

van deze wedstrijd.  

Water, Water 

Ja hoor! We hebben waterhindernissen op hole 

5 en 6. Dus dat wordt oppassen! Maar al voor er 

water was, waren de eerste ganzen aanwezig. 

Zouden ze het eerder geweten hebben? Daarna 

kwam het echte werk. Heel hole 5 en 6 werden 

overhoop gehaald met grote machines. EN DIEP 

dat die gaten zijn! Kijk zelf maar. 

 

Maar dit was 

nog maar het 

begin. Wan-

neer komt er 

water? Nou, 

dat komt als 

het gaat rege-

nen. En dat is 

iets waar de 

meeste golfers 

een hekel aan 

hebben. Dus: droog weer, geen water. Regen: 

wel water. Kies maar!  

 

Vrijwilligersdag 

Donderdag 1 juni was weer de gebruikelijke 

vrijwilligersdag. Alle vrijwilligers van de VGC (en 

dat zijn er gelukkig heel veel) werden door het 

bestuur bedankt voor hun inzet. Baancommis-

sie, Marshalcommissie, Clubhuiscommissie, 

Wedstrijdcommissie, VVMM, DDD, Verwelkomen 

nieuwe leden, Teeshot en Sponsorcommissie, 

Regelcommissie, Ledenadministratie, Handicap 

commissie, Barmedewerkers, Technisch beheer, 

Webmaster, .... 

Nou maar hopen 

dat ik niemand ver-

geten ben! En dan 

natuurlijk het be-

stuur: Voorzitter, 

Secretaris, Penning-

meester en de be-

stuursleden. Al deze 

mensen maken het 

mogelijk dat we op 

de VGC kunnen golfen. Zonder al deze commis-

sies en belangeloos opererende leden geen 

VGC, geen golf.  

Met dank aan de wedstrijd-

commissie: Toos Spiering en 

Marrie van Dam.  

 

Helaas was er ook een min-

puntje. De fiets van Willeke 

Schoemaker werd tijdens de 

wedstrijd gestolen. Tip voor iedereen: leg je fiets 

vast aan de stang van het fietsenrek. Een fiets is 

zo weg! 

 

Oranje wedstrijd 

Woensdag 26 april. In de uitnodiging voor deze 

wedstrijd werd gevraagd om zo mogelijk je kle-

ding aan te passen en dat verzoek werd door ve-

len opgevolgd. Het werd inderdaad een oranje 

feestje, mede door de oranje tompouces van de 

HEMA met een oranjebittertje na hole 9 - een 

fijne golfwedstrijd in prima weersomstandighe-

den. Uiteraard waren er winnaars. Bij de dames: 

Jose van der Wijst, Nolly van Santvoort en op nr. 

1 Helma Jansen. Bij de heren op plaats 3 Ger-

hard van der Kooi. Maar dan de strijd om de eer-

ste plaats! Een gevalletje… Kaïn en Abel? 

U weet wel, de zonen van Adam en Eva. Die in 

het Aards Paradijs leefden totdat Eva werd ver-

leid tot het eten van een appeltje. Toen begon de 

ellende. Kaïn doodde Abel. (Of andersom). De 

eerste broedermoord in de geschiedenis. Er zou-

den nog vele broedermoorden volgen. Of een 

gevalletje Mozes en Aaron? Er bestaat natuurlijk 

ook zoiets als broederliefde. Mozes en Aaron die 

samen als broers de Rode Zee deden splijten na 

jaren door de woestijn getrokken te hebben.  

 

Zou de strijd om de eerste plaats een broeder-

moord worden of was hier sprake van ware broe-

derliefde? Er zat niets anders op dan om op de 

uitslag te wachten.  

Toen werd duidelijk dat Paul Coelen zijn broer 

Niek nipt verslagen had. Dus Paul 1 en Niek 2. 

Toen ze gezamenlijk een speciaal biertje bestel-

den, wist ik het zeker: Broederliefde. Proficiat 

voor alle winnaars van de Oranje wedstrijd.  

 

Met z’n allen tegen Frank 

Ja, zo kun je de President’s Cup wel noemen. 

Frank staat heel strategisch voor het score bord. 

Zo kunnen we zijn behaalde scores niet zien. Ge-
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Daarom aan al deze personen, heel veel dank 

voor jullie inzet. Nieuwe vrijwilligers zijn van 

harte welkom; want zonder jullie kan de VGC 

niet bestaan. 

 

Het werd een 

kei-leuke en 

gezellige dag. 

Bij de dames 

werd Jeanne 

François de 

winnares van 

de wedstrijd, 

bij de heren 

was Will v/d 

Burgt de kam-

pioen. 

  

Puttwedstrijd 

Zondag 11 juni. Heet, heet, 30 graden of meer. 

Maar het is alleen een puttwedstrijd, dus we 

hoeven niet alle holes te lopen, alleen maar 

naar de greens waar afslag A en afslag B lag. En 

dan in zo weinig mogelijk slagen uitholen. Leuke 

wedstrijd.  

 

Op de foto de trot-

se de winnaars! 

Lidy van der 

Burgt, winnaar 

overall: Maarten 

Ingelse en Ton 

van Hees.  

 

Proficiat!  

 

 

PJK toernooi bij HOD 

Deze keer niet over golf, maar over hockey. Het 

jaarlijkse Piet Jan Knor toernooi (hoe komen ze 

op die naam?) vond plaats op 23 en 24 juni. 

Dus waren hole 7 en 8 en de helft van 5 geslo-

ten. De VVMM wedstrijd werd verplaatst naar “t 

Caves“ in Wintelre. Totaal 20 deelnemers. Jam-

mer dat geen gunshot mogelijk was, anders wa-

ren er vast meer deelnemers geweest. Maar het 

was gezellig! Terug naar PJK. Ben ff wezen kij-

ken op zondagochtend. Grote tent op hole 8. 

Knalharde muziek. En iedereen danste. Om 

10.30 uur nog nooit zoveel bier voorbij zien ko-

men. Maar iedereen genoot. Het was kei gezel-

lig. Op maandag werd de tent weer afgebroken 

en daardoor werd onze baan op dinsdag weer 

beschikbaar voor de damesmiddag. Ook onze 

driving range werd gebruikt door de deelne-

mers/deelneemsters. Volgens verhalen van vori-

ge jaren wordt hier een ander spelletje gespeeld 

dan hockey… maar wie ben ik om hier iets over 

te zeggen. Was er niet bij. 

 

Matchplay kampioenschap 2023 

Hier valt weinig over te zeggen. Ging immers 
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niet door wegens te weinig inschrijvingen. Hoe 

komt dit toch? Oké, sommige leden kunnen 36 

holes op 1 dag niet aan. Maar ik zie toch vele 

golfers die dit wel aankunnen. Wordt er niet in-

geschreven omdat men op voorhand weet, dat 

je niet kunt winnen? Ik hoop van niet, want 

MEEDOEN IS BELANGRIJKER DAN WINNEN. 

Hoop dat het volgend jaar wel doorgaat. We zijn 

toch een golfclub? Of alleen gezelligheidsclub?  

 

Iron man / iron woman 

Kent u de iron man? Een triatlon bestaande uit 5 

km zwemmen in open water, dan de fiets op 

voor 180 km en tot slot een marathon van 49 

km. Deze wedstrijd is alleen voor de super atle-

ten onder ons. Binnen de VGC hebben we deze 

(helaas?) niet. 

Maar we hebben wel de wedstrijd der ijzerster-

ken. De wedstrijd voor de 80-plussers, dit jaar 

op 13 juli gespeeld. Gezwommen? Nog niet. De 

bui kwam pas toen de spelers net binnen waren. 

Gefietst? Ja: er waren er erg veel op de fiets. 

Gelopen? Ja: 18 holes. 

En hierbij de winnaars... 

Bij de dames: 3 Betty Bonenkamp, 2 Maria Tak, 

en 1 Gemma Weenink. 

Bij de heren: 3 Marcel Hugen, 2 Theus van Vul-

pen en 1 Piet van Beek.  

Op de foto ontbreekt Betty. Door een telfout 

werd Jeanne 4e. En die staat wel op de foto en 

Betty helaas niet.  

 

Kijk uit waar je staat 

Op de teebox staan we (als het goed is) achter 

de bal. Maar ook in de baan is dit verstandig. Op 

hole 9 wordt afgeslagen. Bal 1 belandt in het 

struikgewas aan de linkerkant van de green. 

Van hieruit wordt de bal geslagen. Deze raakt 

keihard een boom om vervolgens tegen de 

scheen van Henk den Hoed te belanden. Schuld? 

NIEMAND! Voor Henk erg vervelend en pijnlijk, 

dat wel. De les voor ons allemaal: kijk uit waar 

je staat, en houd je ogen op degene die slaat. 

Ook in de baan.  

 

Zo, de vaatwaaer toch weer volgekregen. Voor 

de vakantie vierders: fijne vakantie. Voor de 

thuisblijvers: geniet van thuis. En voor ieder-

een: blijf genieten van het golfen. 
 

Groeten, Hans Berkers 

 

Op bezoek bij Ton van Hees 

Tussen de regenbuien door fiets ik zondagmor-

gen naar Ton en Wilma van Hees. Ton is onlangs 

lid van het bestuur van VGC geworden. Vandaar 

dit interview voor de Teeshot. 

Naast de voordeur bloeit een prachtige vlinder-

struik. Als ik hun bungalow binnenkom, heb ik 

het idee, dat ik in een foto stap van Eigen Huis 

& Interieur of in een chique woonwinkel. Een 
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supermoderne keuken glanst mij tegemoet. Al-

les oogt nieuw, modern, fraai… om jaloers op te 

worden. 

Ton vertelt dat ze er nu 2 

jaar wonen. In 1983 

kochten ze het huis er-

naast. Daar hebben ze 27 

jaar gewoond (en behoor-

lijk wat verbouwd). “Toen 

ik hoorde dat de eigenaar 

van dit huis iets anders 

zocht, liet ik hem weten 

dat we zeer geïnteres-

seerd waren. Want we 

zijn geen mensen voor 

een appartement. Hier is alles gelijkvloers en we 

hebben het nu zo verbouwd dat we zelfs met 

een rolstoel overal kunnen komen. En mijn die-

ren zijn nog steeds aan de overkant” 

Belangrijk voor Ton is het feit dat hij eigenaar is 

van het dierenparkje aan de overkant. “De 

grond pacht ik van de gemeente.” Op mijn 

vraag hoeveel dieren er lopen, somt hij, voor 

zichzelf tellend, op: “6 herten, 5 schapen, 7 gei-

ten, 18 kippen…” Het aantal dieren fluctueert 

want er worden ook jonkies geboren. “Maar die 

kunnen we niet allemaal houden. Het zou snel te 

klein worden,” legt Ton uit. “Voor wie wil: ik ben 

nog op zoek naar iemand die me wil helpen als 

ik bijvoorbeeld een dagje weg ben.”  

 

We gaan aan de lange tafel zitten, met uitzicht 

op de tuin en op de prachtig ingerichte woonka-

mer. Een plaatje! (Ik vraag me af waar Ton en 

Wilma de ..eh.. rommel, zoals kranten en zo, 

laten). De tuin onderhoudt Ton. En hij geeft mij 

gelijk een tip hoe de vlinderstruik zo mooi te 

houden. 

Ton vertelt hoe hij samen met zijn zoon (en 

hulp van anderen natuurlijk) het huis verbouwd 

heeft. Nee hoor, er kwam geen architect aan te 

pas. Het plan maakten ze zelf. Het resultaat 

mag er zijn. Het is duidelijk dat we hier met een 

creatieve familie te maken hebben. Ton schildert 

zelf (heeft wel eens een expositie gehouden én 

een aantal doeken verkocht). Er hangen ook 

werken van hem aan de muren. Abstract en 

kleurig. In de tuin staat een kunstwerk van ke-

ramiek dat zijn broer gemaakt heeft. En nog een 

kunstwerk van metaal, door Ton ontworpen en 

door zijn zoon gemaakt. Het is een samenspel 

van ideeën. Wilma vertelt dat het haar hobby is. 

Ze heeft heel veel naar woonprogramma’s geke-

ken waar ze veel ideeën opdeed. “Dat doe ik nu 

niet meer, want anders blijf ik veranderen,” 

geeft ze toe. In de woonkamer staan prachtige 

sidetables die Tons zoon heeft gemaakt naar 
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een idee van Wilma. En Ton wijst op een plant in 

zo’n kostbare moderne giga pot. (Zo eentje die 

je voor een paar honderd euro bij Coppelmans 

zou kunnen kopen) “Dat is een verkleurde PVC 

pot die we met gips hebben bekleed. En die 

rand, dat is touw, dat we geverfd hebben….” 

Ton is op 24 september in 1953 in Veldhoven 

geboren als een na jongste van 7 kinderen. Na 

de lagere school bezocht hij eerst (even) de HBS 

in Eersel, en daarna Don Bosco ULO in Veldho-

ven. Na even de HTS in Tilburg, koos Ton toen 

definitief voor de politieschool in Heerlen. Ton 

heeft 45 jaar bij de politie gewerkt. Eerst 24 jaar 

in Valkenswaard, begonnen op straat en opge-

klommen tot inspecteur. De laatste 21 jaren 

werkte hij als netwerkinspecteur, een soort van 

intermediair tussen politie en externe organisa-

ties, zoals gemeente, scholen, woningcoöpera-

ties, zorginstellingen e.d. Ton hield ook instruc-

tie-bijeenkomsten voor aankomende agenten. 

“Je moet gewoon het gesprek aangaan,” zegt 

hij. “De meeste jongeren, daar is niets mis mee. 

Blijf rustig. De eerste 10 woorden bepalen of je 

een gesprek hebt of een ruzie.” 

 

Vrijwilligerswerk zit in de aard van het beestje. 

25 Jaar geleden werd hij lid van het bestuur van 

SVV, de voetbalclub die grenst aan onze holes 3 

en 4. (“Dan praat je over duizend leden in alle 

leeftijden en met allerlei achtergronden. Niet te 

vergelijken met de leden van onze golfclub.”)  

17 jaar geleden startte Ton het G elftal en werd 

hun trainer/begeleider. Intensief en soms zwaar 

maar meestal dankbaar werk.  

Hij heeft altijd aan sport gedaan: voetbal, atle-

tiek, wielrennen en zelfs karate (toch wel handig 

als politieman). “Zo’n 3 jaar geleden, nét vóór ik 

met pensioen ging, ben ik met golf begonnen. 

Mijn zoon golfte bij Gendersteijn en ik ging wel 

eens mee om te kijken of het iets was voor mij. 

Omdat het golfen leuk was, heb ik op Gen-

dersteijn het GVB gehaald. Daarna ben ik lid ge-

worden van VGC. Ik vind dat je ook iets moet 

doen als je lid bent van een vereniging. Als be-

stuurslid ben ik contactpersoon met de gemeen-

te.” (Wilma roept uit de keuken dat dat een kolf-

je is naar Tons hand omdat hij een paar jaar ge-

meenteraadslid is geweest en nog steeds bur-

gercommissie-lid is).  

Ton en Wilma hebben samen 4 kinderen en 5 

kleinkinderen (nr 6 is op komst). Ze zijn een sa-

mengesteld gezin. De dochter van Wilma heeft 

hun voormalig huis gekocht en zijn dus hun 

naaste buren. Dinsdag en woensdag zijn de 

“Opa en Oma”-dagen. “We zijn dan in hun huis. 

Daar zijn al hun spullen. Dat hoeven we hier niet 

in huis te halen,” vertelt Wilma. (Aha! Hier denk 

ik aan onze tuin vol speeltoestellen en kinder-

fietsjes en onze zolderspeelgoedwinkel) De 

kleinkinderen van Ton en Wilma wonen allemaal 

in de buurt.  

“Ik ben best wel met de natuur bezig,” vertelt 

Ton. “Twee jaar geleden heb ik toestemming 

van de gemeente gekregen om een wadi in de 

dierenwei aan te leggen voor kikkers. Ik heb een 

insectenhotel gebouwd van 2m breed en 1,5m 

hoog. En ik ben al 3 jaar bezig met bermbloe-

men. Maar dit jaar was het veel te droog.” Ton 

toont mij een foto van het insectenhotel. Het is 

een 5***** Ritz. 

 

En passant vertelde Ton dat er een aantal schil-

derijen van hem in het clubhuis hangen. Zo’n 35 

jaar geleden ging hij wekelijks naar een kunst-

schilder in Hoogeloon en dan werkten ze met z’n 

tweeën, en gaven elkaar tips. 

Voordat ik naar Ton ging, had ik gezien dat zijn 

handicap 21 is. “Ik ga altijd één keer per week 

golfen, op vrijdagmiddag. En eigenlijk zou ik va-

ker moeten gaan. Maar het komt er meestal niet 

van. Ik heb zoveel te doen. En ik vind het jam-

mer dat Wilma niet golft…” 

Op mijn vraag of hij iets kwijt wil in de Teeshot, 

zegt Ton: “Als er iets is, of als er iets speelt, 

zorg dan dat je vraag of opmerking op de juiste 
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plek terecht komt, i.p.v. onderling te mopperen 

(en geen steek verder te komen). 

We hebben een ideeënbus op de site onder de 

knop “Club” en het bestuur is altijd bereikbaar 

via mail bestuur@valkenswaardsegolfclub.nl. 

Suggesties zijn altijd welkom.” 

 

 

  

   Gea Bloemen 

 

iGolfMIX 2023 

Dit jaar bracht de IgolfMix competitie ons op de 

Turfvaert, Almkerk, Cromstrijen, golfpark Rhoon 

en hielden we onze thuiswedstrijd op het Woold. 

We hebben het nog niet zo vaak zover geschopt 

als dit seizoen in de iGolfMIX competitie. Een 

mooie tweede plaats in de poule zorgt ervoor 

dat we op 31 augustus de halve finale mogen 

spelen! De formule, waarbij de beste scores per 

9 holes van 4 van de 6 spelers tellen voor de 

teamscore zorgde ervoor dat Karin, Hermine, 

Eddy, John en John, Tiny, Kees, Toon, Rob, Jos, 

Jan en Martinette allemaal hebben kunnen bij-

dragen aan dit schitterend resultaat. Of we alle-

maal typisch mooi weer spelers zijn weten we 

nog niet, want regen hebben we dit jaar niet ge-

zien. Belangrijker dan het resultaat blijft de ge-

zellige dagen met napraten tijdens een geza-

menlijk afsluitend diner. 

Wil je meer info of volgend jaar 

misschien ook meedoen, neem 

dan contact op met Martinette. 

 

Martinette Derksen 

Captain 

 

 

Old Grand Dad—nieuw binnen VGC 

In Nederland bestaat al meer dan 50 jaar de 

Stichting Old Grand-Dad golfclub (OGD). 

De donoren van de OGD zijn uitsluitend golfers 

die de “grootvaderlijke staat” bereikt hebben. 

De stichting werkt voor goede doelen, met name 

kleinschalige, lokale projecten op het gebied van 

sport, spel en beweging voor jongeren met een 

beperking. 

Sinds de oprichting is het aantal clubs met een 

OGD-afdeling gegroeid tot meer dan 120. Sa-

men ruim 6.000 golfende grootvaders verspreid 

over het gehele land en opgedeeld in 8 regio’s, 

doneerden zij meer dan € 3 milljoen. 

Het bestuur van VGC omarmt het initiatief van 

Peter van Dooremalen om ook bij ons zo’n afde-

ling op te richten. Peter gaat onderzoeken hoe-

veel opa’s in onze club bereid zijn 

jaarlijks € 25 (meer mag ook) te 

doneren om dit mooie werk voor 

jongeren met een beperking mo-

gelijk te maken. 

De opa’s van onze club horen de 

komende tijd zeker meer over dit 

onderwerp van Peter! 

 

Clubkampioenschap Strokeplay... anders 

Het clubkampioenschap matchplay moest door 

gebrek aan inschrijvingen helaas worden afge-

last. Met het clubkampioenschap strokeplay 

dreigde hetzelfde te gebeuren. Dat wilden be-

stuur en wedstrijdcommissie voorkomen. Op de 

valreep is besloten dit jaar is bij wijze van expe-

riment naast een wedstrijd waarbij geen verre-

kening van de handicaps plaatsvindt (de norma-

le procedure voor een clubkampioenschap), ook 

gekeken naar de beste speler wanneer de handi-

caps wel worden verrekend. 

Na de aankondiging van deze wijziging en de 

beperking van het aantal te spelen holes, steeg 

aantal inschrijvingen van 6 naar 24 en werd be-

sloten de wedstrijd door te laten gaan. Op zater-

dag 5 augustus en op zondag 6 augustus speel-

den alle deelnemers 18 holes. Dat was voor de 

heren 27 holes per dag. 

mailto:bestuur@valkenswaardsegolfclub.nl
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Wedstrijden Zomerteam 

Op 19 en 26 juli en 2 en 9 augustus zijn de zo-

merteam-wedstrijden gespeeld. In totaal 12 

teams van 4 spelers (+ reserves) namen het 

tegen elkaar op in diverse wedstrijdvormen: 

greensome, eclectic, Zweedse wedstrijd en Flori-

da Scramble. 

Elke wedstrijd leverde het team punten op: 12 

punten voor de winnaar, 11 punten voor de 

tweede, etc. tot 1 punt voor het team, dat die 

dag laatste werd. 

 

Na 4 wedstrijden bleek het team van Toon van 

den Berg (foto hieronder) het sterkste met 38,5 

punten. Op de voet gevolgd door het team van 

Kees van der Heijden (38 punten). Derde werd 

het team van Will van der Burgt met 35 punten. 

 

RABO-leden opgelet! 
De VGC doet ook dit jaar mee met de RABO 

clubsupport actie. Leden van de RABObank (met 

alleen een bankrekening ben je nog geen lid!) 

mogen van 4 tot 26 september stemmen op de 

club die zij willen steunen. 

Hoe meer stemmen, hoe meer financiële steun 

wij van RABO krijgen. Stem dus op VGC! 

Vorig jaar kregen we dankzij deze actie ruim 

€ 250 in de schoot geworpen...  

 

Op zaterdag gingen 24 spelers vanaf 10 uur hun 

eerste ronde van 18 holes spelen. Het was die 

dag goed weer om te golfen, dit in tegenstelling 

tot het regenweer van zondag. Zaterdag vond er 

na afloop van de wedstrijd al een kleine schifting 

plaats van kanshebber voor de titel van clubkam-

pioen 2023. Toon van den Berg had een marge 

van 5 slagen op zijn naaste concurrenten Theo 

Peeters en Casper de Wit. 

Bij de dames ging Sera Brouwers aan kop. 

Zondag begon de wedstrijd om 13.00 uur en de 

eerste flights moesten hun paraplu opzetten. 

Maar iedereen was vol goede moed om er het 

beste van te maken. De scores werden in het 

clubhuis bijgehouden op een elektronisch score-

bord (dank aan Jos Baudewijns en Peter Maat-

huis). 

Geleidelijk aan druppelden de spelers binnen en 

werd duidelijk dat de winnaar naar alle waar-

schijnlijkheid in de laatste flight, bestaande uit 

Toon, Theo en Casper, zou zitten. 

 

Kampioen werd bij de 

dames Sera Brouwers 

met 164 slagen bruto 

en bij de heren Toon 

van den Berg met 

135 slagen bruto. 

Theo Peeters werd 

tweede en Casper de 

Wit derde. 

 

De prijzen werden uitgereikt door bestuurslid 

Frans Schraven, die ook nog de prijs voor de 

beste netto-score uitdeelde aan Paul Coelen met 

een score van 115 slagen. Piet Lavrijssen had 

ook 115 slagen netto, maar Paul had voor de 

laatste 9 holes 36 slagen nodig en Piet 37. 

 

De wedstrijdcommissie 
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